
PODEM VIURE D’UNA MANERA DIFERENT 
 

Reflexions fetes per un grup de 10 alumnes de 2n, 3r i 4t de 
l’ESO sobre l’experiència de viure 4 dies a Esbjerg, 
Dinamarca. 

Fa uns dies ens van proposar fer un viatge a Dinamarca per 
veure com aquest país cuida la seva natura, conviu amb els 
animals i com els nois i noies de la nostra edat tenen cura i 
respecten la seva ciutat i la seva escola.  

En tan sols 1 minut d’estada allà, ens vam adonar que tot era 
molt diferent.  

 

La primera diferència que vam veure va ser que no hi havia 
edificis alts, tot eren cases baixes, no hi havia trànsit ni 
soroll i tots els carrers estaven molt nets. Ho comparàvem amb 
els carrers de Cerdanyola i era tot molt diferent, molt més 
tranquil. Els danesos han substituït la majoria dels cotxes 
per bicicletes, i han aconseguit així un clima de vida més 
net, tranquil, segur i sostenible. 



 

Una altra diferència molt gran que hem vist és que molts 
animals poden viure en llibertat dins o molt a prop de la 
ciutat, i no tenen por de que la gent els pugui fer mal. 
Nosaltres vam poder anar a un parc que està al mig de la 
ciutat d’Esbjerg que està ple de cérvols. Aquests estaven 
totalment en llibertat, cosa que a Espanya no creiem que es 
pogués fer, ja que  segur que la gent els tiraria llançaria o 
els maltractarien. Els cérvols d’aquest parc no tenien por 
d’acostar-se, ja que saben que la gent que passeja pel mateix 
parc no els farà mal. 

  

 

El primer dia que vam anar a l’escola vam veure que tot estava 
molt net i cuidat, cosa que al nostre centre no passa. Els 
estudiants d’aquella ciutat respecten el material de tothom, 
no trenquen taules, cadires o portes, no pinten cortines o 
parets. Són com més adults i madurs i valoren tenir una escola 
amb bones condicions i amb molt bons materials. D’aquesta 



manera l’escola no ha de gastar diners en arreglar 
desperfectes, i, en canvi els diners es gasten per millorar 
les instal·lacions de l’escola, perquè sigui més moderna i 
tingui més recursos. Tenien sales de descans, sales per jugar 
a Play, sales per cosir, sofàs per descansar, cuina,... Creiem 
que a Cerdanyola això no podria passar, ja que allà els 
estudiants no respectarien el material i el trencarien o el 
robarien.  

Una altra cosa de la qual ens en hem adonat és que a les 
botigues no hi ha ni vigilància ni càmeres. I creiem que això 
és perquè confien molt en la gent i saben que no robaran res. 

De fet, un dels nostres companys va anar a un restaurant per 
menjar, va seure i a l’hora de marxar es va deixar la motxilla 
amb la consola a dintre. Quan se’n va adonar ja estàvem al 
hostal, així que no va ser fins a l’endemà al matí que vam 
anar tots a buscar-la, i, per sort, els empleats la van veure 
i la van guardar. Ens van retornar la motxilla amb tot el que 
hi havia dins, no hi faltava res. 

En les mobilitats que hem fet per la ciutat hem vist que la 
majoria dels transports que utilitzen no contaminen. Els 
autobusos sembla que utilitzen combustibles renovables, amb 
emissions zero. I com ja hem comentat abans, la gran majoria 
de la gent es mou en bicicleta. La ciutat està molt preparada 
per aquest tipus de transport, ja que hi ha carrils bici per 
tots els carrers i als afores de la ciutat.  

És una ciutat molt acollidora per a les persones, perquè hi ha 
pàrquings descoberts per als cotxes als entorns de cada barri, 
i així no hi ha cotxes aparcats pels carrers. Això fa que hi 
hagi més espai per passejar per la ciutat i no veus cotxes que 
impedeixen veure tot l’entorn, ni sents sorolls que molestin 
quan parles. 



 

Les llums que il·luminen la ciutat són totalment diferents de 
les que tenim a Cerdanyola. Aquí no hi ha fanals al costat 
dels carrers i les cases. El que hi ha és un cable que 
connecta de sostre a sostre de les cases i al mig del carrer 
hi ha una bombeta que il·lumina la ciutat. D’aquesta manera hi 
ha menys consum de llum, no hi ha obstacles a la vorera com 
els fanals que tenim a Cerdanyola, i la llum de les bombetes 
no molesta les cases de ningú, perquè està al mig del carrer.  

Ja que parlem de les llums, volem explicar que l’energia que 
s’utilitza per obtenir llum és sobretot de parcs eòlics. A 
Dinamarca actualment el 42% del consum energètic prové 
d’energies renovables.  

Desprès de 5 dies a la ciutat d’Esbjerg, podem dir que 
Dinamarca té un estil de vida molt més sostenible, renovable i 
natural que nosaltres a Cerdanyola. Tot i que hem comprovat 
que és una ciutat amb uns preus més alts als preus que estem 
acostumats nosaltres. També hem sabut que els sous d’aquest 
país també són més elevats que els que nosaltres tenim.  

Tot i que no tenim els seus sous, ni la seva natura, creiem 
que tenim moltes coses a aprendre d’aquest país i de la seva 
gent. Si ho féssim, estem segurs de que tots seríem millors 
persones i seríem més feliços... tant de bo tothom ho pogués 
veure!  

 

Esbjerg, dijous 23 de febrer de 2023. 
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